
ZAPISNIK 

s desetog sastanka Upravnog odbora Hrvatskoga meteorološkog društva 

održanog 18. 10. 2007. godine u prostorijama DHMZ-a, s početkom u 15 sati. 

   Upravni odbor: Alica Bajić, Zvonko Žibrat, Davor Nikolić, Zvjezdana Bencetić Klaić 

   Nadzorni odbor: Antun Marki, Ivan Ljuština 

   Sud časti: - 

   Ispričani: Sonja Vidič, Višnja Vučetić, Duško Kraljev, Marjana Gajić Čapka 

   Urednica HMČ-a: Vesna Đuričić 

   Dnevni red: 

1. Prihvaćanje zapisnika s prošle sjednice Upravnog odbora 
2. Izvještaj s izleta u Zadar i na otoke 
3. Izvještaj s izleta u Austriju 
4. Hrvatski meteorološki časopis 
5. Podaci o članstvu, stanje pristiglih obrazaca i daljnji koraci, izrada baze podataka 
članstva, punjenje baze, WEB stranica 

6. Primanje novih članova 
7. Inicijativa o predavanju o plimnom valu na Istu i Pagu 
8. Planiranje budućih aktivnosti - izleti 
9. Financijski izvještaj 
10. Razno 

Ad 1.  

   Na zapisnik nije bilo primjedbi, pa je prihvaćen jednoglasno. 

Ad 2. 

   Davor Nikolić dao je izvještaj o izletu u Zadar i na otoke Ugljan, Pašman i Dugi Otok. Izlet 
je protekao uspješno, a izvještaj je stavljen na WEB stranicu Društva. Društvo je posjetilo 
GMP Zadar i upoznalo se s motriteljima, izgledom i radom postaje. Potom su sudionici 
brodom otplovili u Kali na Ugljanu, u Banj na Pašmanu, te u Sali na Dugom Otoku. Drugog 
dana izleta posjećen je park prirode "Telaščica" i obiđeno slano jezero. Glavnu ulogu pri 
organizaciji izleta imao je naš član iz Zadra, g. Duško Kraljev, na čemu mu se posebno 
zahvaljujemo. 

Ad 3. 

   Davor Nikolić dao je izvještaj o izletu u Austriju, na kojem su članovi Društva posjetili 
regionalni meteorološki centar u Klagenfurtu (smješten na aerodromu) i solarni opservatorij u 
blizini Villacha, na lokaciji Kanzelhohe, na oko 1500 metara nadmorske visine. I ovaj je izlet 
protekao uspješno. Održana su dva predavanja: u Klagenfurtu dr. Stockiger o ustrojstvu 



meteorološke službe, a u solarnom opservatoriju mr. Otruba o opažanjima pojava na Suncu. 
Glavnu ulogu pri organizaciji izleta imao je naš član g. Ronald Eisenwagner, na čemu mu se 
posebno zahvaljujemo. 

Društvo je poslalo pismenu zahvalu domaćinima. 

Ad 4. 

   Vesna Đuričić je izvjestila Upravni odbor da su pristigla dva rada za HMČ broj 42 (rad 
Dunje Drvar Mazzocco i zajednički rad Dragoslava Dragojlovića i Vesne Jurčec) te da se 
nastavlja permanentni problem prikupljanja radova. U diskusiji je zaključeno da će se 
nastaviti s izdavanjem časopisa, bez obzira na sve poteškoće. Procijenjeno je da je hrvatskoj 
meteorološkoj javnosti takav časopis potreban, s tim da bi se u budućnosti trebale dogoditi 
manje izmjene u koncepciji prema popularizaciji meteoroloških tema. Zaključeno je da 
uredništvo HMČ da prijedlog možebitne promjene uređivačke politike časopisa koji će na 
sljedećoj sjednici UO-a biti razmotren. 

Ad 5.  

   Davor Nikolić daje izvještaj o pristiglim obrascima s podacima članova Društva. Oko 
polovice članova poslalo je svoje podatke. S obzirom da se s tim krenulo u proljeće 2007., te 
da je ponovljen upit u listopadu, zaključeno je da će D. Nikolić telefonski podsjetiti sve one 
članove koji to još nisu učinili da pošalju podatke u razumnom roku. Odlučeno je da bazu 
podataka izradi Snježana Panjkret, čija je ponuda prihvaćena (3000 kuna za izradu i 150 kuna 
po satu održavanja baze). U tu cijenu ulazi i unos podataka o članovima. Prihvaćena je i 
ponuda Snježane Panjkret o izradi nove WEB stranice Društva i njenog redovitog održavanja. 
Cijena je 5000 + 1500 kuna engleski, ukupno oko 7000 kuna, što je jednoglasno prihvaćeno. 

Ad 6.  

   Molbu za prijem u članstvo poslale su tri osobe. Njihova imena i obrazloženja pročitana su 
pojedinačno, pa je nakon rasprave zaključeno da ne postoje smetnje za njihov prijem u 
članstvo. Novi članovi su Katarina Šmalcelj, diplomirani meteorolog, zaposlena u DHMZ, 
Tea Šarić, studentica meteorologije i Margareta Balažić, ekonomist iz Pule. Predloženo je da 
se na sljedećoj Skupštini Društva razmotri promjena u Statutu Društva, čime bi se uvele 
kategorije članstva (stručni članovi, podupirući članovi), u Društvu. Time bi se osiguralo da 
većinu članova Društva čine meteorolozi i osobe zaposlene na meteorološkim poslovima. 

Ad 7.  

   Upravni odbor pokreće inicijativu održavanja popularnih predavanja iz područja geofizičkih 
znanosti, kao jednu od svojih aktivnosti. Stav je da je to dobar način popularizacije Društva. 
Ovo ljeto se dogodila rijetka pojava plimnog vala na otoku Istu i dan kasnije na otoku Pagu 
kojom prilikom su ta mjesta i poplavljena. Zaključeno je da će Zvjezdana Bencetić Klaić 
razgovarati s dr. Mirkom Orlićem u tom smislu, te će se kasnije organizirati sve potrebno 
(dvorana, obavijest medijima i građanstvu). Također je zaključeno da se putem e-pošte 
zamole članovi HMD-a da razmisle koje bi teme bile od interesa, te da predlože teme i 
predavače. 

Ad 8.  



   Društvo nema za sljedeću godinu planiran ni jedan izlet, pa se rasprava vodila u tom smjeru. 
Spomenute su moguće buduće destinacije kao što su Mljet, Split, Šibenik, Knin, nacionalni 
park Krka, Zagreb i Zagorje, dolina Gacke, Plitvička jezera i Gospić. Zaključeno je da će D. 
Nikolić osmisliti izlet u Split, a I.Ljuština u Liku ili Gorski kotar. Prijedlozi će biti razmotreni 
na sljedećoj sjednici UO-a. 

Ad 9.  

   Zvonko Žibrat podnio je izvještaj o stanju financija. Stanje na računu s 1. siječnjom 2007. 
bilo je 112 000 kuna, a s 15. rujnom 2007. 73 500 kuna. Članarinu za 2007. je platila velika 
većina članova, a ostale će se podsjetiti na tu obvezu e-poštom ili telefonski. Ponovljeno je da 
će praćenje stanja članarine biti znatno olakšano primjenom nove baze podataka. 

Ad 10.  

   Zvjezdana Bencetić Klaić moli UO da se umjesto nje, zbog česte zauzetosti, na mjesto člana 
UO-a imenuje Maja Telišman Prtenjak. UO prima molbu na znanje i udovoljava molbi. 

Alica Bajić je obavijestila da je produžen donatorski ugovor s ISKON-om za doniranje 
prostora za web stranicu Društva za još jednu godinu. 

Alica Bajić je obavijestila da je izašla knjiga NGO Directory of South Eastern Europe, u 
kojima su izašli podaci o HMD. Također, obavijestila je da će za tjedan dana biti održana 
konferencija o zaštiti okoliša u Zagrebu u hotelu Antunović. 

Vesna Đuričić, koja vodi arhivu Društva izvješćuje da postoji veliki problem prostora za 
pohranjivanje arhive. Problem je teško rješiv s obzirom da Društvo nema svojih prostorija, ali 
će tajnik Društva vidjeti što se može napraviti. 

Zadužuje se D. Nikolić da razgovara s Krešom Pandžićem o reizdanju knjige Milutina 
Milankovića o postanku ledenih doba. 

Sastanak je završio u 17:00 sati. 

Zapisničar: 

Davor Nikolić 

 


